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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető miniszter 

Az interpelláció címe: "Nekünk a Balaton már tényleg a Riviéra! Avagy miért nem nyaralnak a
magyar családok a magyar tengernél?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Orbán-kormány  elhibázott  gazdaságpolitikája  miatt  egyre  kevesebben  engedhetik  meg
maguknak, hogy elutazzanak üdülni,  pihenni,  ráadásul  a Balaton mellett  tapasztalható árak már
vetekszenek a francia Riviéra áraival.

Miközben a NER lovagok kisajátítják a magyar tengert is, a magyar családok többsége már néhány
napos balatoni nyaralást sem engedhet meg magának.

Az elmúlt hetekben sorra jelentek meg a cikkek a következő címekkel: „Meglepő, hogy mennyire
üres idén a Balaton”, „Egy balatoni nap a családdal akár 50 ezer forintba is kerülhet”, „Brutális
visszaesés: 20-40 százalékkal kevesebben nyaralnak idén a Balatonnál”. „Ki tudja ezt kifizetni?
Egekben a balatoni strandbelépők ára”

Eközben pedig Horvátországról az alábbi hír jelenik meg: „Horvátországban ingyenes lesz minden
strand a tengerparton”

A Magyar Szállodák és Éttermek Szövetsége szerint júniusban 30 százalékos visszaesést láttak a
balatoni forgalomban az előző év ugyanezen időszakához képest: ez egyaránt igaz a szállodákra és
az éttermekre is. A Szövetség elnöke szerint „az infláció egyértelműen mérsékli a keresletet, mert
azok, akik korábban alig 1-2 vendégéjszakát tudtak megengedni maguknak, most nem kelnek útra,
mert a megélhetésre költik a jövedelmeiket”.

A Szövetség balatoni régióvezetője szerint „a magyar szállásadóknak versenyezniük kell a hasonló
kategóriájú  adriai  szálláshelyekkel,  és  ebben  a  versenyben  idén  nem  állnak  jól  a  magyar
szállodák”. Ugyanakkor szerintük a magyar szállodák nem árazták túl magukat, egyszerűen csak



„minden  költségük  emelkedett  a  vendéglátásban  érdekelt  vállalkozásoknak,  és  ez  a  tengerparti
szálláshelyeken sincs másként”.

Ugyanakkor érdemes hozzátenni, hogy máshol nem volt ekkora az infláció, mint nálunk: júniusban
háromszorosa  volt  a  magyar  infláció  az  uniós  átlagnak,  toronymagasan Magyarországon volt  a
legmagasabb az infláció. Horvátországban alig több mint 8% volt a nálunk 20% közeli infláció.

Döbbenetes, hogy valóban többtízezer forintba kerül egy család egynapi nyaralása, így érthető, ha
nem futja nekik még a méregdrága szállásokra sem. Nem csak a strandbelépők emelkedtek, meg a
lángos, de már egy félliteres üdítő is 750 forintba kerül egy sima strandbüfében, nem véletlenül
járnak újra hűtőtáskával az emberek strandolni. Arról nem is beszélve, hogy milyen borzasztóan
drágák a Balaton melletti élelmiszerboltok, tehát még a hűtőtáskát is érdemesebb otthon megtölteni.

Nem véletlenül volt számos ezzel kapcsolatos javaslata a Magyar Szocialista Pártnak. Az MSZP-
nek  olyan  javaslatai  voltak,  amelyek  megteremtették  volna  a  lehetőségét  annak,  hogy  a
legrászorulóbb honfitársaink is eljuthassanak üdülni, pihenni:

Korábban  azt  javasoltuk,  hogy  a  kormány  terjessze  ki  a  hatósági  árakat  a  strandbelépőkre  is.
Szerettük volna elérni, hogy az önkormányzatok számára – kompenzáció mellett – legyen kötelező
a szabadstrandok fenntartása.

A természetes  tavak melletti  strandok belépődíját  600 forintban lehetne  maximalizálni,  továbbá
javasoltuk azt is, hogy kapjanak 100 ezer forint támogatást azok, akik a leginkább rászorultak, akik
a legnehezebben tehetik meg, hogy elvigyék a családjukat, gyermekeiket üdülni és pihenni a nyári
szezonban.

Az MSZP továbbá javaslatot tett arra is, hogy az oktatási-nevelési programba kerüljön be, hogy
minden közép- és általános iskolás diák egy hét táborozásban vehessen részt valamelyik természetes
víz partján.

Az MSZP hosszú távú célja pedig az, hogy ne legyenek fizetőkapuk a természetes strandok mentén.

Mindezeket azonban a kormány nem támogatta, nem támogatja.

 

De nem csak az a baj, hogy drága a Balaton. Miközben hetente hal meg valaki a Balatonban, nincs
kapacitás  a  biztonságosabb  fürdőzés  megteremtésére.  Több  helyen  átmenetileg  szünetel  az
életmentés a  pénzszűke miatt,  hiszen alig tudják kigazdálkodni  vízimentőkre a pénzt a balatoni
települések.

A statisztikák riasztóak. 2021-ben 30 település 61 strandján dolgoztak a szervezet szakemberei, erre
az  évre  24  település  rendelte  meg  szolgáltatásukat  44  strandra,  pedig  a  balatoni  strandok
kétharmadán elvileg dolgoznia kellene vízimentőnek, ám messze nincs ekkora lefedettség.  Nem
véletlenül van több helyen az kiírva, hogy  „Vízimentő-szolgálat hiányában a strandot mindenki
saját felelősségére veheti igénybe”.

Az idén szerződést nem kötő önkormányzatok közül többen a szolgáltatás árával magyarázták, hogy
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erre a szezonra nem kértek vízimentőt.

Igaz,  néhány  év  alatt  több  mint  a  duplájára  ment  fel  a  vízimentők  díja,  ezt  is  ki  kell  fizetni
valahogyan.  Ma egyetlen  vízimentő  alkalmazása  strandonként  kb.  4,5 millió  forintba kerül  egy
településnek, kettő esetén pedig csaknem 9 millió a végösszeg. Ahol több strand van, ott ennek
többszöröse  a  költség.  Ebből  a  szemszögből  érthető.  hogy növekednek  a  belépő  árak  is.  Nem
véletlenül javasoltuk az állam közbelépését, hogy vállaljon segítséget abban, hogy minél többen
tudjanak strandolni.

Az sem világos, hogy mi alapján válik díjkötelessé vagy ingyenessé egy partszakasz a Balatonnál.
Fontos lenne tisztázni, hogy egyes partszakaszok sorsa hogyan dől el,  azaz ingyen, díjmentesen
vehetik  igénybe  a  strandot  a  nyaralók,  vagy  pedig  súlyos  pénzeket  kell  fizetni  érte.  Nem
elhanyagolható szempont az sem, hogy a Balatonnal konkuráló horvát tengerpart ingyenes, a szállás
és élelmiszerárak pedig olcsóbbak, így nem csoda, hogy a magyarok sem a Balatont választják, ha
tehetik.

Az biztos,  hogy a kormány hibás gazdaságpolitikája miatt  csökken folyamatosan a reálbér és a
fogyasztás.  Eközben  pedig  újabb  és  újabb  megszorításokat  terveznek  a  a  jóléti  közkiadások
megvágásával és az adókedvezmények csökkentésével.

Mindezek miatt kérdezem, hogy

• Tesz-e bármit a kormány azért, hogy a magyar családok pihenhessenek, nyaralni 
tudjanak menni?

• Tesz-e bármit a kormány azért, hogy ne legyen üres a Balaton?
Várom válaszát!
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